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Zápis  
z 2. zasedání Akademického senátu UHK a veřejného 

shromáždění akademické obce UHK dne 9. prosince 2010 
_____________________________________________________________ 

 
Přítomni: dr. Václav Víška (PdF), doc. Tatiana Gavalcová (FIM), Aleš Roubal (SK 
za PdF) 
 
dr. Jaroslav Daneš, dr. Jiří Štěpán, dr. Martin Paleček (FF), 
dr. Karel Mls, Mgr. Petr Tučník (FIM), 
dr. Václav Bělík, dr. Josef Kasal (PdF), 
dr. Jitka Kühnová, dr. Karol Radocha (PřF), 
 
Vít Bárta, Martin Petrus, Mgr. Michal Strobach (SK za FF), 
Alena Vejsadová, Ondřej Košťál, Ladislav Chyba (SK za FIM), 
Dagmar Novotná, David Vahala (SK za PdF), 
Tereza Chrobáková, Lenka Tesařová, Eva Hrdličková (SK za PřF). 
 
Omluveni: prof. Martin Bílek (PřF). 

Hosté: doc. Josef Hynek, rektor, prof. Antonín Slabý, prorektor, dr. Monika 
Žumárová, prorektorka, dr. Dana Musilová, prorektorka, dr. Stanislav Klik, 
kvestor, dr. Ondřej Tikovský, kancléř, doc. Vladimír Jehlička, děkan PdF, dr. Petr 
Grulich, děkan FF, doc. Petra Poulová, proděkanka FIM, dr. Tomáš Kozel, 
proděkan FIM, doc. Pavel Heřman, proděkan PdF, dr. Pavla Dočekalová, 
proděkanka FF, dr. Michal Musílek, proděkan PřF, Ing. Hana Šrámková, 
tajemnice FIM, Ing. Marketa Bednářová, tajemnice PdF, členové akademické 
obce, neakademičtí pracovníci UHK. 

Zasedání, o jehož svolání dle článku 16, odstavce 2 VJŘ AS UHK požádal doc. 
Hynek, rektor UHK, zahájil a řídil dr. Víška, předseda AS UHK. Uvedl, že AS UHK 
je usnášeníschopný a prostor k vyjádření na Akademické obci dostanou všichni 
zainteresovaní v diskuzi. 
 
Program zasedání byl navržen následovně: 

 
1) Projednání finanční situace UHK 

2) Různé 
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Bod 1. Projednání finanční situace UHK 

Doc. Hynek, rektor Univerzity Hradec Králové, ve svém proslovu uvedl, že se 
vzhledem k současné vážné finanční situaci rozhodl navrhnout od 1. 1. 2011 
snížení tarifních platů o 10 % všem zaměstnancům. Návrh je podložen řadou 
jednání, která probíhala za účasti vedení univerzity i jednotlivých fakult. 
Důvodem je rozhodnutí MŠMT krátit rozpočty veřejných vysokých škol. Již v roce 
2010 byla UHK oproti roku předchozímu krácena o 18,6 mil. Kč, v roce 2011 bude 
rozpočet krácen až o dalších 40 až 45 mil. Kč. Doc. Hynek upřesnil, že s letošním 
rokem se univerzita a všechny součásti dokázaly vyrovnat, ale částku pro rok 2011 
již nelze ušetřit bez bolestivých zásahů včetně snížení tarifních mezd 
zaměstnanců. Navíc je zřejmé, že navrhované snížení tarifů pokryje pouze část 
potřebných úspor (uspoří se 18 mil. Kč). Pan rektor zdůraznil, že za vzniklou 
situaci si částečně můžeme i sami, a to vlastní nekvalitou v tzv. koeficientu VKM – 
věda, kvalifikace, mobilita, v němž zaujímáme dlouhodobě jedno z posledních 
míst mezi veřejnými vysokými školami. V závěru doc. Hynek přislíbil, že 
navrhované snížení tarifních platů se v příštím roce již nebude znovu opakovat, 
ale je pravděpodobné, že v důsledku řady dalších změn (nově pojaté akreditace, 
snižování počtu financovaných studentů, diverzifikace VŠ atd.) bude nutné 
přistoupit k propouštění zaměstnanců. Naopak, v případě optimistického scénáře 
a získání přislíbených dodatečných finančních prostředků z MŠMT v dostatečné 
výši, je pan rektor připraven jednat ve věci zvýšení tarifních platů zaměstnanců 
UHK.  
 
Diskuze k návrhu rektora: 
 
Ještě před vyhlášením diskuze předseda Akademického senátu UHK (dr. Víška) 
oznámil, že byli osloveni všichni zainteresovaní (vedení univerzity, děkani, 
tajemnice fakult, kvestor, odbory), s tím, aby byli připraveni odpovídat v diskuzi 
na otázky akademických i neakademických pracovníků UHK k dané situaci. 
 
Nejprve se přihlásil dr. Joukl (zástupce odborů) – přečetl usnesení odborového 
svazu: vedení univerzity přistupuje k jednáním s odbory velmi solidně; 24. 
listopadu 2010 byly odbory s návrhem rektora seznámeny; odbory nesouhlasí se 
snížením tarifů, ale chápou, že se jedná o složitou situaci; upozorňují na další 
problémy s tím související: možné snížení výkonu práce, demotivace, apod. 
Snížení by mělo být nějak časově garantováno. 
 
V diskuzi dále zaznělo: snížit tarify na omezenou dobu (na půl roku, na rok); 
návrh na odložení návrhu rektora do doby, než přijdou peníze z ministerstva 
(slíbená miliarda pro vysoké školy z ledna 2010); problémy související s vědou 
a výzkumem – malý záběr vědy a výzkumu UHK je způsoben také omezenými 
možnostmi vědy a výzkumu převážně humanitních oborů FF (PdF); může 
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docházet k odchodům akademických pracovníků na univerzity, které je lépe 
zaplatí; bylo upozorněno na zavedení bodového ohodnocení vědy a výzkumu 
na FF – podnět pro celou univerzitu (PdF již také v upravené verzi zavedla); děkan 
PdF upozornil, že na začátku akademického roku 2009/2010 byly PdF přiděleny 
peníze na vědu a výzkum, které byly distribuovány pracovníkům, majícím výstup 
v RIVu – ostatní odměny musely být kráceny a pozastaveny; dotaz na výši 
úvazkové povinnosti (v souvislosti s nároky na vědu) – je v kompetenci děkanů; 
návrh na přehodnocení pronájmů, možnosti výdělků univerzity (sankce 
za ukončení nájmů by byly vyšší než dodržení nájemních smluv, univerzita 
připravuje také prodej majetku). 
 
V diskuzi vystoupil také kvestor: zmínil jednání s Ekonomickou komisí AS 
a deklaroval úzkou spolupráci a komunikaci s touto komisí (domluveno je další 
jednání o tarifech na jaro 2011); kvestor dále upozornil na financování v rámci 
VKN a malé množství bodů v RIVu. 
 
Předseda senátu přečetl zápis z jednání Ekonomické komise AS a kvestora UHK 
(součástí zápisu).  
 
Doc. Gavalcová – informace z Rady vysokých škol: informovala o 1 miliardě pro VŠ 
jako o návrhu, který doposud není podepsaný. Další možnosti financování: 
projekty z ESF. Paní místopředsedkyně informovala o nově zavedeném parametru 
VKM (vědecký výkon, úroveň kvalifikačního zajištění a mezinárodní zaměření 
veřejné vysoké školy), důležitým ukazatelem pro financování vysokých škol 
(zdroj: webová stránka MŠMT, dokument Zásady financování a pravidla 
stanovení rozpočtu 2011, www.msmt.cz/file/11158 ). 
 
Předseda Akademického senátu konstatoval, že AS v rámci AO vyslechl všechny 
zainteresované a během dalšího jednání rozhodne o předloženém návrhu rektora: 
změně Přílohy č. 1 Vnitřního mzdového předpisu. Poté ukončil zasedání 
Akademické obce a vyhlásil 10minutovou přestávku. 
 
Aleš Roubal, místopředseda SK, uvedl, že SK si uvědomuje závažnost situace 
a došla k závěru hlasováním (11:1), že se tímto SK AS UHK vzdává možnosti 
hlasovat o předloženém návrhu. 
 
Dr. Víška konstatoval, že dle VJŘ se hlasuje o podobném návrhu veřejně, pokud 
nebude podán návrh na tajné hlasování. Dr. Bělík podal návrh na tajné hlasování. 
Hlasovala pouze komora akademických pracovníků. 
Hlasováno: pro: 7, proti: 2, zdržel se: 2.  
Návrh byl přijat; o změně VMP se bude hlasovat tajným hlasováním. 
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Návrhy na předsedu volební komise:  
doc. Gavalcová; hlasováno: pro: 10, proti: 0, zdržel se: 1. 
Předsedou volební komise se stala doc. Gavalcová. 
 
Návrhy na členy volební komise:  
Dr. Radocha; hlasováno: pro: 10, proti: 0, zdržel se: 1. 
Dr. Mls; hlasováno: pro: 10, proti: 0, zdržel se: 1. 
Členy volební komise stali dr. Radocha a dr. Mls. 
 
Členové komory akademických pracovníků se odebrali k tajnému hlasování 
do místnosti SM2, kde se nacházela volební urna. V okamžiku hlasování bylo 
v hlasovací místnosti přítomno 11 členů KAP AS UHK. 
 
Předsedkyně volební komise, doc. Gavalcová, podala zprávu o výsledku tajné 
volby: hlasováno: pro: 8, proti: 3, zdržel se: 0. 
Návrh změny Přílohy č. 1 Vnitřního mzdového předpisu, ve znění 
předloženém rektorem UHK byl schválen. 
 
 
Usnesení:  
 

1. AS UHK v tajném hlasování schválil Přílohu č. 1 Vnitřního mzdového 
předpisu předloženou rektorem UHK. 
 

Hlasování o usnesení se z důvodu nepřítomnosti neúčastnil dr. Daneš, 
v okamžiku hlasování bylo v jednací místnosti přítomno 22 členů AS UHK. 
 
Hlasování: pro 20, proti 1, zdržel se: 1. 
 
Usnesení AS UHK bylo přijato. 
 
 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 26. 1. 2011, 13.30 hod.,  
zasedací místnost rektorátu UHK.  

 
 
 
 
V Hradci Králové dne 9. 12. 2010   Mgr. Václav Víška, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková              předseda AS UHK 


